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PROTOKÓŁ Nr 0063 - 4/27/2010 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

w dniu 20 maja 2010r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 8.00 -  

 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył radny Zbigniew 
Rutkowski – usprawiedliwiony.  

 
 

 
Porządek obrad: 
 
I część posiedzenia  godz. 8.00 – 9.15 
 
1.  Otwarcie posiedzenia. 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Wypoczynek dla dzieci i młodzieży. 
4.  Sprawy bieżące. 
 
 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Jastrzębie Zdrój  
          na 2010r. 
 
5.  Wolne głosy i wnioski. 
 
 
 
 
II część posiedzenia godz. 9.30 -  
 
6.  Wyjazd do Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci. 
      -  posiedzenie wyjazdowe 
 
 
7.  Zakończenie posiedzenia. 
 
 
 
 
I część posiedzenia 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta Magiera, 
która powitała zebranych.  
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Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 
 
 
Ad. 3 
 
Wypoczynek dla dzieci i młodzieży. 
 
 
Teresa Jachimowska – dyr. Ośrodka Pomocy Społecznej 
-  Corocznie organizujemy przetarg nieograniczony. W tym roku było czterech 
oferentów. Został wybrany oferent  z Wałbrzycha i jest to firma – Biuro Usług 
Turystycznych . Firma zaproponowała nam wyjazd dzieci do Wisełki. Są to tereny 
nadmorskie , miejscowość jest niewielka, leży blisko jeziora i w niewielkiej odległości 
od morza.  Na terenie jest kilka budynków m.in. budynek domu dziecka.  Firma 
dzierżawi jeden z budynków na potrzeby dzieci. Jeżeli chodzi o warunki, to standard 
jest dobry. Pokoje są maksymalnie trzy osobowe, wyposażone w łazienkę.  Dzieci w 
sumie będzie 178 i wyjadą na trzy turnusy.  Za każde dziecko płacimy 1125 zł.  
Pierwszy turnus zaczyna się 19 lipca.  
 
Celina Jaworecka 
- Czy ktoś od was sprawdził warunki na miejscu ?  
 
Teresa Jachnimowska 
- Zawsze prosimy, aby do oferty były dołączone zdjęcia. Ośrodek mieści się w 
budynku domu dziecka w Wisełce.  Dom dziecka ma trzy budynki i jeden z nich jest 
wydzierżawiany.   
 
Barbara Stelmaczonek 
- Czy dla wszystkich dzieci starczyło miejsca  i będą mogły wyjechać ?   Czy były 
dzieci, dla których nie starczyło miejsca ? 
 
Teresa Jachimowska 
- Nie ma sytuacji, że dla dziecka nie starczyło miejsca.  Bierzemy pod uwagę 
wyszacowaną wartość  podaną przez pracowników socjalnych.  Znając wysokość 
środków finansowych, wiemy jaka może być liczba dzieci.  Dzieci są w wieku od 8 do 
16 lat.  Zawsze wyjeżdżają dzieci najbardziej potrzebujące.  Oprócz tego wysyłamy 
też dzieci z kuratorium oświaty, dzieci kierowane przez ochronki.         
 
Bernadeta Magiera 
- Czy są jeszcze miejsca na kolonie ?   
 
Teresa Jachimowska 
- Każdy turnus ma określoną liczbę dzieci.  Jednak rzadko jedzie pełny turnus.  W 
ostatnim turnusie jadą dzieci, wcześniej zakwalifikowane i uzupełniają planowaną ilość     
 
Celina Jaworecka 
− Czy do wyjazdu typują pracownicy socjalni na podstawie  swojej oceny, biorąc pod 

uwagę  sytuację finansową i rodzinną ?  Czy są też indywidualne zgłoszenia ?   Czy 
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były przypadki, że ktoś się nie zakwalifikował  ? 
 
 
Teresa Jachimowska 
- Typują pracownicy socjalni, ale dziecko można zgłosić w inny sposób, np.  dzieci 
zgłaszają wychowawcy ze szkół, radni. Jest lista dodatkowa i jeżeli dziecko zgłoszone 
do wyjazdu nie może jechać, to wtedy jedzie inne dziecko.  Staramy się, aby z kolonii 
skorzystało jak najwięcej dzieci.  Firma działa od wielu lat i organizuje takie wyjazdy, 
ma też referencje od innych jednostek korzystających z takich form wypoczynku.  
Mają też doświadczonych wychowawców kolonijnych.    
 
Bernadeta Magiera 
- Czy jest wymóg posiadania przez wychowawców przygotowania pedagogicznego ? 
 
 
Teresa Jachimowska 
- Wychowawcy muszą mieć  zaliczony kurs dla wychowawców kolonii i posiadać 
wykształcenie pedagogiczne. 
 
Celina Jaworecka 
- Czy baza przed wyjazdem dzieci zostanie przez ośrodek pomocy sprawdzona na 
miejscu ?    
 
Teresa Jachimowska 
- Zgodnie z zapisem w umowie, mamy prawo w każdym momencie jechać i 
sprawdzić  warunki.  Nie jedziemy wcześniej, stąd prosimy o zdjęcia  ośrodka. Muszą 
być zdjęcia pokojów dzieci, sanitariatów, świetlicy, kuchni, terenu wokół budynku.  Nie 
jest tak, że nie jedziemy. Jeżeli jest taka konieczność, to pracownicy jeżdżą.  Umowa 
zawiera wszelkie wymogi i jeżeli nie zostaną one spełnione, to można zażądać zwrotu 
części należności. Firma musi spełnić obowiązki związane z transportem, 
ubezpieczeniem, zakwaterowaniem.  Musi być obiekt zakwalifikowany przez 
kuratorium oświaty i firma przedkłada takie zaświadczenie.  Organizatorzy kolonii 
wiedzą jakie wymagania muszą spełnić.  W specyfikacji i umowie określone są 
wymagania, które firma musi spełnić.  Określony jest też program kulturalno – 
sportowo – rekreacyjny oraz  od strony psychologicznej i terapeutycznej.  Podana jest 
nawet ilość wycieczek. Organizator kolonii musi to wszystko  udokumentować, bowiem 
na tej podstawie  wypłacimy pieniądze.      
 
Bernadeta Magiera 
- Czy z kuratorium na kolonie mogą jechać tylko dzieci objęte opieką ?   
 
Teresa Jachimowska 
- Tak wybieramy takie dzieci.  
 
Celina Jaworecka 
- Czy dyrektorzy ze szkół na terenie miasta zgłosili do ośrodka pomocy otwarcie 
szkoły w okresie wakacyjnym, że będą zorganizowane półkolonie ?   
 
Elfryda Bielaszka 
- Tak będą cztery szkoły.   
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Barbara Stelmaczonek 
- Czy na kolonie z kuratorium może jechać dziecko matki, która je samotnie 
wychowuje ?  Matka pracuje i dochód przekracza najniższy dochód..  
 
Teresa Jachimowska 
- Nie może.    
 
Bernadeta Magiera 
- Dla takich dzieci organizujemy kolonie w  parafii. Jedziemy nad morze do 
Jastrzębiej Góry  i pokoje są też z łazienkami, a koszt kolonii bez dojazdu wynosi 680 
zł.  Ośrodek jest piękny, ma dużą świetlicę i dwa boiska.  Kolonie są dla dzieci, gdzie u 
rodziców dochód jest nieznacznie przekroczony. 
 
Celina Jaworecka 
- Moim zdaniem wybraną bazę należy sprawdzić przed wyjazdem dzieci, bo potem 
może być za późno.  
 
Bernadeta Magiera 
- Dziękuję za wyjaśnienia.  
 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawy bieżące. 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Jastrzębie Zdrój na  
  2010r. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Katarzyna Prątnicka z-ca skarbnika miasta. 
Powiedziała, że  zmieniony został plan dochodów i wydatków budżetu miasta na 
2010r. Zmienił się limit wydatków związanych z wieloletnimi programami 
inwestycyjnymi w roku 2010 oraz w latach następnych, plan dotacji z budżetu miasta, 
plan dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych. Ulega też zmianie  plan 
finansowy zadań z zakresu  administracji rządowej oraz innych zadań zleconych 
miastu ustawami. Zmienia sie limit wydatków związanych  z wieloletnimi programami i 
projektami realizowanymi ze środków na realizację projektu „Jesteśmy tacy sami”.  Do 
projektu uchwały zostały załączone dwie autopoprawki.     
 
Bernadeta Magiera 
- Szkoła podstawowa nr 4 dostała dofinansowanie, bo zrealizowała program  w ubr. 
jesienią.  Na budowę placu zabaw i terenu zieleni w ramach programu „Radosna 
szkoła” , z programu było przyznane około 100 tys. zł i z budżetu miasta miało być 
również 100 tys.  
 
Katarzyna Prątnicka 
− Proporcja środków pozostała ta sama, czyli po 114 tys. zł.  Z budżetu państwa 

dostaliśmy kolejne 114 tys. i wprowadzamy te  środki do budżetu. Okazało się, że 



kosztorys jest   większy i potrzebne są kolejne pieniądze. 
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Tadeusz Sławik 
- Jak po tej zmianie wygląda stan finansów miasta tzn. planowany deficyt ?   
 
 
Katarzyna Prątnicka 
- Deficyt pozostaje bez zmian i jest to kwota  ponad 69 mln zł.  W stosunku do 
deficytu początkowego kwota jest większa. Początkowy deficyt  to kwota 68 mln 900 
tys. zł.  Przy porównaniu procentowego wskaźnika deficytowego dochodu, bo taką 
relację się bada, to  relacja spadła o ponad jeden procent, bo dochody są 
wprowadzane sukcesywnie  do budżetu. To spowodowało, że relacje do dochodu 
spadły. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0, powyższy projekt uchwały.    
 
 
 
Ad. 5 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
 
Halina Humeniuk  -  naczeln. Wydz. Zdrowia i Opieki Społecznej 
- Zostały rozstrzygnięte konkursy w zakresie realizacji konkursu zdrowotnego.  
Został przygotowany odpowiedni wykaz z numerami telefonów, wskazaniem 
realizujących placówek i zakresem badań.  Problem jest z realizacją badań 
profilaktycznych w zakresie raka prostaty i w tym zakresie program może nie być 
zrealizowany.   
 
Bernadeta Magiera 
- Co z badaniami dotyczącymi wad postawy u dzieci, czy to są cykliczne badania 
coroczne  ?  Czy dzieci są badane ? 
 
Halina Humeniuk 
- Po rozpoczęciu roku szkolnego we wrześniu, od października można zaproponować 
badania.   
 
Elfryda Bielaszka 
- Po rozpoczęciu roku szkoły mają  wiedzą ile jest uczniów w pierwszych klasach i 
można rozpocząć badania ich stanu zdrowia. Badania dotyczące wad postawy u dzieci 
rozpoczynają się w nowym roku szkolnym.    
 
Tadeusz Sławik 
- Ważnym tematem dla wszystkich jest sprawa noclegowni. Dobrze, że pewne 
decyzje zapadły  w tej sprawie.  W jaki sposób będzie zorganizowana i zarządzana 
noclegownia.  Proponuję, aby na przyszłe posiedzenie  temat noclegowni dopisać do 
porządku obrad.  Chciałbym, aby komisja uzyskała bieżącą informację.   



 
 
Komisja  prosi o zaproszenie na posiedzenie w czerwcu prezydenta miasta, w celu    
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udzielenia informacji w sprawie noclegowni.  
 
 
Celina Jaworecka 
- W mediach wraca temat dotyczący powrotu specjalistów do szkół, czy wiadomo 
coś więcej w tej sprawie ?    
 
Halina Humeniuk 
- Gdyby to wróciło, byłoby wspaniale.  
 
Barbara Stelmaczonek 
- Możemy o tym pomarzyć.  
 
Halina Humeniuk 
- Kwestia zmian systemowych. Na dziś powrót tamtego systemu jest niemożliwy.    
 
Barbara Stelmaczonek 
- Niemożliwy ze względu na brak finansów.   
 
Celina Jaworecka 
- Nikt nie sprawdza, czy dzieci są szczepione.   
 
Halina Humeniuk 
- Teraz pewne rzeczy się zmieniły, bowiem sanepid wydaje szczepionki i musi się z 
nich rozliczyć.  
 
Bernadeta Magiera 
- Komisja edukacji, od wielu miesięcy, monitorowała o podwyższenie dla nauczycieli 
do 100 zł za wychowawstwo.  Obecnie wychowawca ma 60 zł na miesiąc za 
opiekowanie się dzieckiem.  Pan prezydent odpowiedział, że nie ma na to środków.              
 
Celina Jaworecka 
- Na jednej z komisji mówiłam już, że warto pewne tematy np. porady prawne, 
rodzinne, zdrowotne zamieszczać w gazecie „Jastrząb”. Mieszkańcy nie wiedzą , gdzie 
szukać pomocy.    
 
Tadeusz Sławik 
- Można rozważyć taką możliwość.     
 
Halina Humeniuk 
- W niedalekiej przyszłości może nie być żadnego gabinetu stomatologicznego, 
który podpisze kontrakt z NFZ.  Wymogiem formalnym NFZ jest, aby w każdym 
gabinecie stomatologicznym było rtg.  Od przyszłego roku nie będzie podpisanych 
kontraktów.   
 
Celina Jaworecka  
- Można też zaproponować współpracę spółdzielniom mieszkaniowym, które mają 



swoje gazetki informacyjne i zamieszczać pewne wyjaśnienia np.  w sprawie dodatków 
alimentacyjnych. Gazetki spółdzielcze trafiają do wielu mieszkańców.    
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II część posiedzenia 
 
 
 
Ad. 6 
 
Wyjazd do Wojewódzkiego Szpitala Rehabilitacyjnego dla Dzieci. 
      -  posiedzenie wyjazdowe 
 
Komisja dokonała posiedzenia wyjazdowego do Wojewódzkiego Szpitala 
Rehabilitacyjnego dla Dzieci.  
 
 
 
Ad. 7 
 
Przewodnicząca komisji podziękowała zebranym za przybycie i zakończyła obrady. 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
Zdrowia i Opieki Społecznej 

 
 

Bernadeta Magiera 
 
 

 
 
Protokołowała  
Alicja Trocka 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


